
         

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
     ΝΟΜΟΣ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ
     ΔΗΜΟΣ ΖΙΤΣΑΣ
      Έδρα: Ελεούσα
     Αρ.Αποφ.:  93/2012

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ
  Από  το  Πρακτικό  Αρ.  3/22-02-2012 
συνεδρίασης του Δ.Σ. του Δήμου Ζίτσας.

ΠΕΡΙΛΗΨΗ
  Συζήτηση  –  λήψη  απόφασης  για  τις 
μεταβολές των Σχολικών Μονάδων, σχολικής 
περιόδου 2012-2013, στο Δήμο Ζίτσας.

   Στην Δημοτική Κοινότητα Ελεούσας και στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού 
Συμβουλίου  που  βρίσκεται  στο  παλαιό  Δημοτικό  Κατάστημα  επί  της  οδού 
Λασκαρίνας 3α , σήμερα στις 22 του μήνα Φεβρουαρίου του έτους 2012, ημέρα της 
εβδομάδας  Τετάρτη  και  ώρα  18.00  συνήλθε  σε  τακτική  δημόσια  συνεδρίαση  το 
Δημοτικό  Συμβούλιο  του  Δήμου Ζίτσας,  ύστερα  από την  αριθμ.  3518/17-02-2012 
έγγραφη  πρόσκληση  του  Προέδρου  του  Δ.Σ.,  η  οποία  δημοσιεύτηκε  στον  ειδικό 
χώρο ανακοινώσεων του Δημαρχείου και στην ιστοσελίδα του Δήμου και επιδόθηκε 
με  αποδεικτικό  ή  γνωστοποιήθηκε  στον  κ.  Δήμαρχο,  στους  κ.κ.  Δημοτικούς 
Συμβούλους,  στον  Πρόεδρο  της  Δημοτικής  Κοινότητας  Ελεούσας  και  στους 
Προέδρους ή εκπροσώπους των Τοπικών Κοινοτήτων σύμφωνα με το άρθρο 67 του 
Ν. 3852/2010, για συζήτηση και λήψη σχετικής αποφάσεως.
   Η πρόσκληση επίσης κοινοποιήθηκε ή γνωστοποιήθηκε στους Προέδρους των 
Τοπικών  Συμβουλίων  Νέων  των  Δημοτικών  Ενοτήτων  Πασσαρώνος,  Εκάλης  και 
Μολοσσών. 
   Σε σύνολο είκοσι επτά (27) Δημοτικών Συμβούλων βρέθηκαν παρόντες κατά την 
έναρξη της συνεδρίασης και λήψης της σχετικής απαρτίας οι είκοσι δύο(22), δηλαδή: 

Π Α Ρ Ο Ν Τ Ε Σ     Δ. Σ. 
1. Παππάς Παναγιώτης
2. Σιώζιος Κωνσταντίνος 
3. Χανδόλιας Απόστολος
4.  Μπαλτά Σταυρούλα
5.  Μάντζιος Σπυρίδωνας
6. Κολιούσης Ευάγγελος
7. Γαρδίκος Βασίλειος
8. Πάϊκας Σπυρίδων
9. Ράρρας Φώτιος

      10.Αλεξούδη-Γκαβρέση Παρασκευή
11.Παπαδημητρίου Γεώργιος

12. Βλέτσας Αθανάσιος
13.Μπούτσικος Νικόλαος
14. Δήμος Δημήτριος
15.Κολιός Παναγιώτης
16.Σταλίκας Γεώργιος
 17.Κούργιας Φώτιος
18.Βούζας Χρυσόστομος
19.Καραμπίνας Κων/νος
20.Παππάς Μάνθος

      21.Τζίμας Δημήτριος
      22.Αγόρος Κων/νος 

Α Π Ο Ν Τ Ε Σ     Δ. Σ.
                                           1. Γιαννόπουλος Κων/νος
                                           2. Μαρκούλας Αθανάσιος
                                           3. Γκαραλέας Δημήτριος
                                           4. Στουγιάννος Νικόλαος
                                           5. Παπαγγέλης Σπυρίδων 

  Οι ανωτέρω πέντε (5) Δημοτικοί Σύμβουλοι προσήλθαν στην συνεδρίαση κατά το 
στάδιο της ενημέρωσης και πριν από την συζήτηση των θεμάτων.  

Στη συνεδρίαση παρέστησαν:
• Ο Δήμαρχος κ. Ρογκότης Δημήτριος.
• Πρόεδροι και Εκπρόσωποι Τοπικών Κοινοτήτων. 
• Η Πρόεδρος Τοπικού Συμβουλίου Νέων του πρώην Δήμου  Πασσαρώνος. 
• Ο  υπηρεσιακός  Γραμματέας  κ.  Δρόσος  Ιωάννης  για  την  τήρηση  των 

πρακτικών του Δημοτικού Συμβουλίου. 
  Ο Δημοτικός Σύμβουλος κ. Μάνθος Παππάς αποχώρησε από την συνεδρίαση κατά 
την συζήτηση του 21ου θέματος της ημερήσιας διάταξης.
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  Μετά  από την  διαπίστωση  της  απαρτίας  ο  Πρόεδρος  κήρυξε  την  έναρξη  της 
συνεδρίασης και ζήτησε από τα μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου να εγκρίνουν την 
εκτός  ημερήσιας  διάταξης  συζήτηση,  με  την  διαδικασία  του  κατεπείγοντος,  του 
θέματος: Εκλογή  αιρετών  αντιπροσώπων  του  Δήμου  στο  Δ.Σ.  του  υφιστάμενου 
Αναγκαστικού Συνδέσμου 1ης Διαχειριστικής Ενότητας Ιωαννίνων (ΦΟΔΣΑ),  κάτι το 
οποίο και έγινε αφού τα μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου το έκαναν δεκτό ομόφωνα. 
  Επί του 13  ου   θέματος της ημερήσιας διάταξης:  
  Ο Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου, αφού πριν ανέγνωσε κείμενο των κατοίκων 
της Τ.Κ. Άνω Λαψίστας για διατήρηση του Δημοτικού Σχολείου στην τοπικής τους 
Κοινότητα,  έδωσε  το  λόγο  στον  Αντιδήμαρχο  κ.  Ράρρα  Φώτιο,  ο  οποίος 
εισηγούμενος το παραπάνω θέμα της ημερήσιας διάταξης, είπε:  
  Σύμφωνα με το υπ’ αριθμ. 10112/Δ4/30-1-2012 έγγραφο του Υπουργείου Παιδείας 
δια  Βίου  Μάθησης  και  Θρησκευμάτων,  που  εστάλη  από  την  Γενική  Διεύθυνση 
Διοίκησης Α/θμιας και Β/θμιας Εκπαίδευσης στο Δήμο Ζίτσας με θέμα «Mεταβολές 
σχολικών μονάδων Α/θμιας και  Β/θμιας Εκπαίδευσης σχολικού έτους 2012-2013» 
καθώς και με το αριθμ. πρωτ. 824/8-2-2012 της Δ.Ε. Εκπαίδευσης Ιωαννίνων και 
1317/10-2-2012 της Δ/νσης Δ.Ε. Ιωαννίνων, προκύπτουν τα εξής. Για τα Δημοτικά 
Σχολεία του Δήμου Ζίτσας προτείνεται: 

1) Η συγχώνευση του 2/θέσιου Δημ. Σχολείου Άνω Λαψίστας με το 2ο 6/θέσιο 
Δημ. Σχολείο Ελεούσας με ονομασία 2ο 6/θέσιο Δημ. Σχολείο Ελεούσας,

2) η  προαγωγή του  5/θέσιου  Δημ.  Σχολείου  Μεταμόρφωσης  σε  6/θέσιο  Δημ. 
Σχολείο Μεταμόρφωσης,

3) η  προαγωγή  του  1/θέσιου  2ου Νηπιαγωγείου  Ελεούσας  σε  2/θέσιο 
Νηπιαγωγείο Ελεούσας.

  Σε ότι αφορά στις σχολικές μονάδες Γυμνασίου και ΓΕΛ δεν προτείνεται κάποια 
συγχώνευση  ή  κατάργηση.  Σύμφωνα  με  το  παραπάνω  έγγραφο,  «το  ΕΠΑΛ 
Βροσύνας  που  έχει  το  μικρότερο  δυναμικό,  δέχεται  μαθητές  από  πολύ 
απομακρυσμένες  περιοχές  (Κ.  Ζάλογγο,  Δεσποτικό,  Γκρίμποβο,  Γιουργάνιστα, 
Πολύδωρο,  Βρυσούλα,  Ριζό,  Βουτσαρά,  Βερενίκη)  ενώ  εξυπηρετεί  και  χωριά  της 
Θεσπρωτίας. Το κόστος μεταφοράς των μαθητών είναι αδύνατο καθώς ξεπερνά τις 2 
ώρες.
  Η λειτουργία των περιφερειακών ΕΠΑΛ αποτελεί μια μικρή ανάσα για τις οικογένειες 
των μαθητών αυτών των σχολείων που δεν μπορούν να την στηρίξουν οικονομικά 
προκειμένου να φοιτήσουν στην πόλη των Ιωαννίνων όταν υπάρχουν τα αντίστοιχα 
ΕΠΑΛ».
  Κατόπιν αυτών συνήλθε σε συνεδρίαση η Δ.Ε.  Παιδείας του Δήμου Ζίτσας την 
17/2/2012 και αποφάσισε ομόφωνα: 

1) Για τα Δημοτικά Σχολεία, δεν συμφωνεί με την πρόταση για συγχώνευση του 
Δημ. Σχολείου Άνω Λαψίστας με το 2ο 6/θέσιο Δημ. Σχολείο Ελεούσας αλλά 
προτείνει την ενίσχυση και την αναβάθμισή του σε 3/θέσιο.

2) Την ενίσχυση όλων των σχολείων με ολοήμερα τμήματα ιδιαίτερα των μικρών 
και απομακρυσμένων όπως αυτών του Βουτσαρά, της Ζίτσας, της Κληματιάς, 
της Ζωοδόχου και ενίσχυσή τους με νέες ειδικότητες.

  Η  Δ.Ε.  παιδείας  αιτιολογεί  τις  παραπάνω  προτάσεις  διότι  σήμερα  το  μικρό  κι 
ευέλικτο σχολείο έχει πρόσβαση στην πληροφορία μέσα από το διαδίκτυο το οποίο 
έχει απλωθεί παντού. Η διατήρηση των μικρών σχολείων είναι αναγκαία τώρα όσο 
ποτέ άλλοτε, ιδιαίτερα μέσα από τις κοινωνικοοικονομικές αλλαγές που λαμβάνουν 
χώρα  στην  Ελλάδα  όπου  ακριβώς  τονίζεται  με  έμφαση  στη  μεγάλη  διοικητική 
μεταρρύθμιση του Καλλικράτη «στη νέα περίοδο που ανοίγεται  μπροστά μας,  θα 
ήταν εξαιρετικά σημαντικό να είμαστε όλοι μαζί και σταθεροί συμπαραστάτες στη νέα 
αρχή της αυτοδιοίκησης, δίπλα στους αιρετούς της, στους οποίους εναπόκειται τώρα, 
να ειδοποιήσουν τις νέες αυτές δυνατότητες του Καλλικράτη και να ανταποκριθούν 
στις προσδοκίες των πολιτών, προς όφελος των τοπικών κοινωνιών και της χώρας, 
«όπως αναφέρει στις 31/5/2001 ο υπουργός κ. Ι. Ραγκούσης.
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  Επίσης  προτείνεται  η  δημιουργία  –ίδρυση  του  «Αγροτικού-Επαγγελματικού 
Λυκείου» στο Δήμο Ζίτσας αξιοποιώντας  χώρους όπως είναι  η Παιδόπολη «Αγία 
Ελένη» ή η Μαθητική εστία Ζίτσας.
  Κυρίες και κύριοι,
  Το 2011 ο Δήμος Ζίτσας πέρα από την παιδαγωγική και επιστημονική υπόσταση 
του θέματος λειτουργώντας με γνώμονα το συμφέρον των δημοτών- κατοίκων από τη 
Βερενίκη και την Αετόπετρα έως το Βλαχάτανο και τον Άγιο Ιωάννη, κατάφερε να 
διατηρήσει  όλες  τις  σχολικές  μονάδες  παρότι  οι  προτάσεις  για  κατάργηση  ήταν 
αρκούντως ανησυχητικές, καθώς και να ιδρύσει και να προάγει άλλες.
  Πάντα  με  γνώμονα τη  διοικητική αποκέντρωση ως αυτοδιοικητικοί  πετύχαμε  τη 
λειτουργία  του  Δημοτικού  Σχολείου  Άνω Λαψίστας  με  στόχο  τη  δημιουργία  ενός 
σχολείου με κοινωνικά ανθρώπινο πρόσωπο, λειτουργώντας σαν ένας οικογενειακός 
ιστός. Αναπτύσσοντας το συναισθηματικό κόσμο του παιδιού, καλλιεργώντας φιλικές 
και κοινωνικές σχέσεις μεταξύ των μαθητών αλλά και της τοπικής κοινωνίας. Το Δημ. 
Σχολείο Άνω Λαψίστας, το μικρό κι ευέλικτο σχολείο, βοηθάει τη βιωματική μάθηση 
και την περιβαλλοντική εκπαίδευση μέσα από το άμεσο φυσικό περιβάλλον.
 Το Δημοτικό Σχολείο Άνω Λαψίστας, το μικρό κι ευέλικτο σχολείο του Δήμου Ζίτσας 
λειτουργεί κι ως ένας τοπικός αστικός πόλος.
 Είναι  κοινή η πεποίθηση όλων, της τοπικής κοινότητας, των γονέων, ότι  το Δημ. 
Σχολείο Άνω Λαψίστας σε λίγα χρόνια μπορεί να λειτουργήσει ως ένα πολυδύναμο 
σχολείο  που ενισχύει  τη  μόρφωση των παιδιών της  περιοχής  και  προσφέρει  την 
παρεχόμενη εκπαίδευση αυτών.
  Κάνοντας ένα βήμα μπροστά κ. και κ. συνάδελφοι πρέπει να τονίσουμε ιδιαίτερα 
εάν υποχωρήσουμε σήμερα, αύριο θα έχει σειρά το Δημ. Σχολείο στο Βουτσαρά, της 
Ζωοδόχου, της Κληματιάς, θα κλείσει το ΕΠΑΛ Βροσύνας, το Γυμνάσιο Ζίτσας, οι 
Λυκειακές  τάξεις,  πάντα  με  το  πρόσχημα  των  παιδαγωγικών  και  εκπαιδευτικών 
κριτηρίων.
 Ας  μας  το  πουν  ξεκάθαρα  ότι  κλείνουμε  τα  σχολεία  για  οικονομικούς  λόγους! 
Εξάλλου  οι  περισσότεροι  από  μας  σε  μονοθέσια  και  διθέσια  σχολεία  μάθαμε 
γράμματα.  Αποτύχαμε;  Για  ποια  εκπαιδευτικά  και  παιδαγωγικά  κριτήρια  μιλάμε 
εξάλλου; Ενισχύθηκε το νεοϊδρυθέν 6/θέσιο Δημ. Σχολείο Ελεούσας;  Οχι. Λειτουργεί 
χωρίς ολοήμερο και χωρίς ειδικότητες σήμερα.
  Τελειώνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω ότι το μέλλον του τόπου μας 
είναι  το μέλλον των νέων μας στον τόπο τους και γι’ αυτό πρέπει να αγωνιζόμαστε 
ως τοπική αυτοδιοίκηση, είτε  με το θεσμικό της ρόλο, είτε  με το ενδιαφέρον που 
πρέπει να δείχνουμε σε αυτή.
  Ακολούθησαν  τοποθετήσεις  του  κ.  Δημάρχου,  των Δημοτικών Συμβούλων,  του 
Προέδρου του Συμβουλίου της Τ.Κ. Άνω Λαψίστας και του εκπροσώπου των γονέων 
των μαθητών του Δ.Σ. Άνω Λαψίστας, από τις οποίες προκύπτει ότι κατά πλειοψηφία 
τα μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου συμφωνούν με την εισήγηση και την πρόταση της 
Δημοτικής Επιτροπής Παιδείας του Δήμου.  
  Μειοψηφούντων των Δημοτικών Συμβούλων της παράταξης «ΛΑΙΚΗ ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΗ 
ΔΗΜΟΥ ΖΙΤΣΑΣ» κ. Τζίμα Δημητρίου και κ. Αγόρου Κων/νου οι οποίοι σύμφωνα με 
δήλωση του επικεφαλής της παράταξης κ. Δημητρίου Τζίμα διαφωνούν με την λογική 
της εισήγησης οι οποία αναφέρεται στο πρόγραμμα «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» με το οποίο 
έχουν διαφωνήσει,  με  την  αναδιάρθρωση σε  όλους  τους  τομείς  της  Παιδείας,  τις 
συγχωνεύσεις των σχολείων και τα κριτήρια που θέτει το Υπουργείο γι’ αυτές, καθώς 
και  με τον περιορισμό των χρηματοδοτήσεων και  την αύξηση των αρμοδιοτήτων, 
χαρακτηρίζοντας αντιλαϊκό τον σχεδιασμό του Υπουργείου και αντιεκπαιδευτικά τα 
μέτρα αυτά.  
  Επίσης μειοψηφούντων των Δημοτικών Συμβούλων της παράταξης  «Η ΩΡΑ ΤΗΣ 
ΖΙΤΣΑΣ» κ.κ. Βλέτσα Αθανασίου, Μπούτσικου Νικολάου, Δήμου Δημητρίου, Κολιού 
Παναγιώτη, Σταλίκα Γεωργίου και Κούργια Φώτιου, οι οποίοι ψήφισαν λευκό, κατά το 
σκέλος  της  εισήγησης  που  αναφέρεται  στην  μη  αποδοχή  της  πρότασης  για 
συγχώνευση  του  Δημ.  Σχολείου  Άνω  Λαψίστας  με  το  2ο 6/θέσιο  Δημ.  Σχολείο 
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Ελεούσας  και  την   πρόταση  για   ενίσχυση  και  αναβάθμιση  του  συγκεκριμένου 
σχολείου  σε  3/θέσιο.   Ο επικεφαλής  της  παράταξης  κ.  Αθανάσιος  Βλέτσας  στην 
τοποθέτησή του αιτιολογώντας την στάση αυτή, τόνισε ότι ως παράταξη εμμένουν 
στην  υπ’ αριθ.  311/2011 ομόφωνη Απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου για κοινή 
αντιμετώπιση  των δύο Δημοτικών Σχολείων Άνω και Κάτω Λαψίστας και ανάληψη 
πρωτοβουλίας διεξαγωγής διαλόγου για το μέλλον των δύο σχολικών μονάδων με 
όλους τους εμπλεκόμενους φορείς και τους γονείς των μαθητών. 

   Στη συνέχεια ο Πρόεδρος κάλεσε το Συμβούλιο να αποφασίσει σχετικά, το οποίο 
αφού έλαβε  υπόψη του  την  παραπάνω εισήγηση,  τις  σχετικές  τοποθετήσεις  που 
ακολούθησαν  καθώς και  την  από 17-2-2012 Απόφαση της  Δημοτικής  Επιτροπής 
Παιδείας του Δήμου 

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
  
 1. Γνωμοδοτεί θετικά για:
α)  Την  προαγωγή  του  5/θέσιου  Δημ.  Σχολείου  Μεταμόρφωσης  σε  6/θέσιο  Δημ. 
Σχολείο Μεταμόρφωσης.
β)Την  προαγωγή  του  1/θέσιου  2ου Νηπιαγωγείου  Ελεούσας  σε  2/θέσιο  2ο 

Νηπιαγωγείο Ελεούσας
 2.  Γνωμοδοτεί  αρνητικά  για  την  συγχώνευση  του  2/θέσιου  Δημ.  Σχολείου  Άνω 
Λαψίστας  με  το  2ο 6/θέσιο  Δημ.  Σχολείο  Ελεούσας με  ονομασία  2ο 6/θέσιο  Δημ. 
Σχολείο Ελεούσας. 
 3. Προτείνει την ενίσχυση και αναβάθμιση του ανωτέρω Σχολείου σε 3/θέσιο, την 
ενίσχυση  όλων  των  σχολείων  με  ολοήμερα  τμήματα  ιδιαίτερα  των  μικρών  και 
απομακρυσμένων  όπως  αυτών  του  Βουτσαρά,  της  Ζίτσας,  της  Κληματιάς,  της 
Ζωοδόχου καθώς και την ενίσχυσή τους με νέες ειδικότητες.
 4. Προτείνει την δημιουργία παραρτήματος Αγροτικού-Επαγγελματικού Λυκείου στο 
Δήμο. 
    Μειοψηφούντων  των  Δημοτικών  Συμβούλων  της  παράταξης  «ΛΑΙΚΗ 
ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΗ ΔΗΜΟΥ ΖΙΤΣΑΣ» κ. Τζίμα Δημητρίου και Αγόρου Κων/νου, καθώς και 
των  Δημοτικών  Συμβούλων  της  παράταξης  «Η  ΩΡΑ  ΤΗΣ  ΖΙΤΣΑΣ»  κ.κ.  Βλέτσα 
Αθανασίου,  Μπούτσικου Νικολάου, Δήμου Δημητρίου, Κολιού Παναγιώτη,  Σταλίκα 
Γεωργίου  και  Κούργια  Φώτιου,  οι  οποίοι  ψήφισαν  λευκό  κατά  το  σκέλος  της 
εισήγησης που αναφέρεται  στην μη αποδοχή της  πρότασης για  συγχώνευση του 
Δημ.  Σχολείου  Άνω  Λαψίστας  με  το  2ο 6/θέσιο  Δημ.  Σχολείο  Ελεούσας  και  την 
πρόταση για  ενίσχυση και αναβάθμιση του συγκεκριμένου σχολείου σε 3/θέσιο, για 
τους  λόγους  που ανέφεραν  οι  επικεφαλής των δύο παρατάξεων οι  οποίοι  έχουν 
εγγραφεί περιληπτικά ανωτέρω.    

    H Απόφαση αυτή έλαβε αύξοντα αριθμό  93/2012
    Συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφεται ως ακολούθως:

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ Δ.Σ.

ΠΑΠΠΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ ΤΟΥ Δ.Σ.
Τ.Υ.

     ΠΑΠΠΑΣ ΜΑΝΘΟΣ
ΤΑ ΜΕΛΗ ΤΟΥ Δ.Σ.

Τ.Υ.

Ακριβές Απόσπασμα
Μ.Ε.Δ.

ΔΡΟΣΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ
Υπηρεσιακός Γραμματέας

Δημοτικού Συμβουλίου

4


	      Έδρα: Ελεούσα
	Ακριβές Απόσπασμα

